

常州纺织服装职业技术学院

外国留学生招生简章

International Student Enrollment Prospectus (2019)

一、办学类型

公办全日制普通高等院校

二、招生类别

1. 预科生：每年九月份开学，汉语达到要求即可进入专业学习。
2. 学历生：学制3年，每年九月份开学，开设6个专业，根据个人意愿选择专业。修满学分，达到毕业要求，准予毕业。

三、招生专业及主要课程（学历生）

专业	主要课程	汉语授课专业	英语授课专业	招生名额
现代纺织技术 (纺织贸易方向)	纺织材料与性能测试、织物结构与设计、国际贸易实务、纺织工艺学、纺织工艺技术应用	●	●	45人
服装设计与工艺	女装制版与工艺项目、男装制版与工艺项目、服装工业制版、立体裁剪、服装IE技术	●		
国际经济与贸易	国际贸易实务、报关业务、出入境报检业务、外贸单证、国际商务函电	●	●	
视觉传播设计与制作	包装设计、VI设计、广告设计、图形创意、微视频制作	●		
机电一体化技术	电工技术、钳工实训、三菱PLC系统设计安装与调试、自动生产线安装与调试、工控系统安装与调试	●		
计算机网络技术	网络开发技术、网络数据库技术、网络设备与布线、网络集成技术、趋势科技网络安全技术	●		

四、申请条件

1. 持外国护照的外籍公民；
2. 年龄在30周岁以下，品行端正、身体健康；
3. 具有相当于中国高中毕业学历（或具有相当于中国高中毕业的学力）；
4. 有一定家庭经济能力，能支持学习期间所需的基本费用；
5. 学历生要求提供语言能力证明：汉语水平或英语水平证明；
6. 无法提供语言能力证明者，可申请进入我校进行预科阶段的学习。

五、申请时间

每年的1月1日至8月15日

六、申请材料

1. 《常州纺织服装职业技术学院外国留学生学习申请表》（表上须有本人近期照片）；
2. 《外国人体格检查记录》（表上须有本人近期照片）；
3. 申请人的最后学历证书、成绩单（复印件及经公证的英文译文）；
4. 护照复印件；

5. 六张本人近期 2 寸白底免冠照片；
6. 未满 18 周岁的申请人，须提供在华监护人担保书并经过公证处公证；
7. 无犯罪记录证明；
8. 家庭收入情况证明；
9. 学历生提供汉语水平或英语水平证明。

七、申请流程

1. 下载《常州纺织服装职业技术学院外国留学生入学申请表》（学校外事办或学校网站 <http://www.cztgi.edu.cn/>）；
2. 将申请资料寄至学校外事办；
3. 学校审核申请材料，决定录取后，发送扫描件《录取通知书》。学生缴费后，学校向录取者寄发《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》（JW202 表）；
4. 将《录取通知书》、《外国人体格检查记录》和《外国留学人员来华签证申请表》（JW202 表）至中国驻外使（领）馆办理来华学习签证（X1 签证）；
5. 在《录取通知书》中规定时间内到学校报到。

八、入学考核（学历生）

来校后学校将组织入学考试，申请英文授课专业者进行相当于雅思 5.5 级的英语水平测试，申请中文授课专业者进行相当于中文 HSK 四级水平测试，考试未通过者转入我校预科阶段的学习。

九、收费标准

1. 学费：

预科生：5,000 元/人/年； 学历生：6,000 元/人/年

2. 住宿费：

2 人间，3,000 元/床/年； 4 人间：1,500 元/床/年

3. 学生到校时需缴纳 2,975 元，具体明细如下：

项目	居留许可费	体检费	拍照费	床上用品	住宿押金	教材	保险	校园卡
金额	400RMB	355RMB	20RMB	300RMB	600RMB	600RMB	600RMB	100RMB

- 注：1. 学校配备国际学生公寓，房间设施包括：空调、冰箱、热水、网络、床等；
2. 学校提供免费用水 8 吨/月/人、用电 90 度/月/人。超额部分由学生个人承担；
3. 居留许可费每学期收取一次，保险费每学年收取一次。



十、奖学金标准（学历生）

奖学金名称	奖学金内容(人民币)	评选对象	评选比例
新生奖学金	6,000 元/学年	一年级学生	无比例限制
单项奖学金	3,000 元/学年	所有学生	
综合奖学金	10,000 元/学年	二、三年级学生	10%
	8,000 元/学年		20%
	6,000 元/学年		40%

注：期末考试未通过或违纪受处分者，不能参加奖学金评定。

十一、联系方式

联系人：陈老师

电话：0086—519—86336100 / 86336175

传真：0086—519—86336008 / 86336175

电子邮箱：gjy@cztgi.edu.cn

453198795@qq.com

网址：<http://www.cztgi.edu.cn/>

<http://gjy.cztgi.edu.cn/>

地址：江苏省常州市武进区隔湖中路 53 号

邮编：213164



联系我们



International Student Enrollment Prospectus (2019)

I. School Type

Public Full-time Ordinary Institute

II. Enrollment Category

1. Preparatory Student: School courses start from September. You can apply for following programs after meeting the required Chinese Level.
2. Three-year Academic Student: School courses start from September. School offers six programs for you to choose. Graduation is granted upon completion of credits and graduation requirements.

III. Programs and Main Courses (For Academic Student)

Programs	Main Courses	Programs teaching in Chinese	Programs teaching in English	Limit
Modern Textile Technology (Textile Trade)	Textile Material and Performance Testing, Fabric Structure and Design, International Trade Practice, Textile Technology, Textile Technology Application	●	●	45 Persons
Apparel Design and Technology	Women's Pattern Making and Technology, Men's Pattern Making and Technology, Apparel Industry Pattern Making, Stereo Cutting, Apparel IE Technology	●		
International Economics and Trade	International Trade Practice, Customs Declaration Business, Entry and Exit Inspection Business, Foreign Trade Documents, International Business Correspondence	●	●	
Visual Communication Design and Production	Packaging Design, VI Design, Advertising Design, Graphic Creativity, Micro Video Production	●		
Mechatronics Technology	Electrotechnics, Fitter Training, Mitsubishi PLC system design, installation and commissioning, Installation and Commissioning of Automatic Production Line, Installation and Commissioning of Industrial Control System	●		
Computer Network Technology	Network Development Technology, Network Database Technology, Network Equipment and Cabling, Network Integration Technology, Trend Micro Network Security Technology	●		

IV. Application Requirements

1. Applicants must be foreign citizens with foreign passports;
2. Applicants should be under the age of 30, in good condition of health and confirm to Chinese laws and regulations;
3. High school (secondary school) graduate qualification is necessary;
4. Enough financial support from family is necessary to maintain the basic expenses;
5. Academic students are required to provide Chinese or English Proficiency Certificate;
6. Students without Chinese or English Proficiency Certificate can apply for preparatory study.

V. Application Time

Applications are accepted from January 1st to August 15th each year.

VI. Application Documents

1. Duly-filled “Application Forms for International Students” issued by Changzhou Vocational Institute of Textile and Garment (recent photo required).
2. “Physical Examination Record for Foreigners” (recent photo required).
3. Copies of the applicant’s latest certificate of education, academic records and notary certificates in English.
4. Copy of the applicant’s passport.
5. Six bareheaded photos (white background).
6. For applicants under 18, a letter of guarantee from the fiduciary guardian in China is needed and it shall be notarized by the notary office.
7. Certificate of non-criminal record.
8. Proof of family income.
9. Proof of language proficiency for academic students: HSK 4 Certificate or English Proficiency Certificate.

VII. Application Procedures

1. Download “Application Form for International Students” from the International Exchange Office or from school website (<http://www.cztgi.edu.cn/>).
2. Send the application documents to International Exchange Office.
3. Qualified applicants will be sent scanned “Admission Letter”. After paying the fees, you will receive “Admission Letter” and “Visa Application for Study in China” (JW202 Form).
4. Take “Admission Letter”, “Physical Examination Record for Foreigners” and “Visa Application for Study in China” (JW202 Form) to Chinese embassy or consulate for X1 Visa.
5. Register before the deadline stipulated in the “Admission Letter”.

VIII. Entrance examination (For Academic Student)

Upon arriving, school will organize the entrance examination for you. Students who apply for English teaching majors are required to pass English level test equivalent to IELTS 5.5. Students who apply for Chinese teaching majors are required to pass Chinese level test equivalent to HSK 4. If you fail the test, you need to accept the preparatory education in our institute.

IX. Fees

1. Tuition Fee:

Preparatory Student: RMB 5,000 Yuan/year;

Academic Student: RMB 6,000 Yuan/year;

2. Accommodation Fee:

Double Room: RMB 3,000 Yuan/bed/year;

Four-person Room: RMB 1,500 Yuan/bed/year;

3. Registration Fee: RMB 2,975 Yuan

(Students are required to pay for the following fees upon arriving at school)

Items	Resident's Permit	Health Examination	Photo	Bedding	Accommodation Deposit	Textbook	Insurance	Campus Card
Amount	400RMB	355RMB	20RMB	300RMB	600RMB	600RMB	600RMB	100RMB

Notes:

1. International student apartments are equipped with air-conditioner, fridge, hot-water, Internet, bed, etc.
2. 8 tons of water and 90 kilowatt-hours of electricity each month are for free. Students are required to bear the payment if exceeding the limits.
3. Residence permit fee is charged once per semester and premium is charged once per year.

X. Scholarship (For Academic Student)

Types	Amount (RMB)	Candidates	Ratio
Freshmen scholarship	3,000/semester	Grade One students	100% at maximum
Individual scholarship	3,000/year	All the students	
Comprehensive scholarship	10,000/ year	Grade Two and Grade	10%
	8,000/ year		20%
	6,000/ year	Three students	40%

Note: If you are punished for violation of discipline or fail the final examination, you are not eligible to apply for scholarship.

XI. Contact Information

Name: Ms. Chen

Tel: 0086—519—86336100

Fax: 0086—519—86336008

E-mail: gjy@cztgi.edu.cn

453198795@qq.com

Website: <http://www.cztgi.edu.cn/>

<http://gjy.cztgi.edu.cn/>

Add: 53 Gehu Road (M), Wujin District, Changzhou City, Jiangsu Province, P.R.China

Postcode: 213164



Contact Us